
Respostes a la ciutadania de CIU al Ple de 19-06-2013 
 
La senyora Benito: 

“La primera es para el Partido Popular. A nosotros nos gustaría saber, desde 
Ciudadanos, si su partido piensa retirar el 21 por ciento de IVA que aplica a las 
becas comedor. Si tienen ustedes alguna idea de si esto lo va a hacer, o no lo 
va a hacer. 

Y en segundo lugar, es una pregunta para todos. En realidad es ofrecer unos 
datos y poner en conocimiento una serie de hechos. Como ustedes saben, 
sobre todo los Servicios Sociales, estos atendieron a 2.868 expedientes en el 
año 2012, y además abrieron 1.109 expedientes de personas que acudieron a 
Servicios Sociales. Una pregunta muy simple para todos, y además su 
consecuente pregunta después, ¿no?, es decir, ¿ustedes saben que en 
Esplugues tenemos personas actualmente que están buscando en los 
contenedores de basura comida? ¿Lo saben? Pueden irse por Ángel Guimerá, 
por la carretera de Cornellá, lo que es la avenida de Cornellá actualmente, o 
por los centros como Mercadona, Caprabo, y ustedes lo pueden ver. De diez 
de la noche a doce de la noche. Familias buscando comida en la basura –en la 
basura. Claro, la pregunta consecuente es saber qué piensan hacer ustedes. 

Nada más y muchas gracias.” 

 

El senyor Raventós: 

“Aviam. La primera és en nom de l’Associació de Veïns i Veïnes d’Esplugues, 
que ja fa no sé quant de temps però potser ja fa més d’un any que vam 
demanar el tema del Síndic de Greuges. Sabíem que en el pressupost de l’altre 
any hi havia inclús una petita partida, que no sé què se n’ha fet, i ens han dit 
que aquest any no hi ha cap partida. Llavors, vol dir que això és un tema que 
s’ha quedat enterrat? Voldria preguntar també als altres partits si ho heu 
treballat, si no ho heu treballat, què heu fet, si és una cosa que ja no interessa, 
que sembla que no cal? 

És cert, com ha dit el senyor Giner, que ens vam trobar nosaltres amb els 
partits i vam estar-ho comentant, i va semblar una cosa positiva i es va aprovar 
en el ple, però clar, si passa el temps i en això no es posa fil a l’agulla, ni hem 
sentit parlar de cap quantitat possible de res, sembla una cosa que s’hagi mort. 
Aquesta és la primera pregunta. 



I la segona pregunta, que és a títol personal, potser és per ignorància meva 
però això de la Llei de barris només és per a uns barris determinats, o pot servir 
per a qualsevol barri d’Esplugues?” 

 
El senyor Oliveres: 

“Hola, bona nit. A veure, tinc un petit debat sobre què és primer, l’ou o la 
gallina, i sobre si és primer el fet de prendre una decisió o una voluntat política 
de portar a terme qualsevol cosa, o bé un estudi posterior. Això ve a compte 
perquè la proposta que vam presentar en el ple passat, el dia abans se’ns 
demanava que la modifiquéssim en el sentit de demanar un estudi de viabilitat 
per instal·lar uns lavabos i demés. Bé, jo diria que aquest ajuntament ha pres 
decisions polítiques i després ha fet l’estudi en altres coses, per exemple, els 
horts urbans, dels quals després en parlaré, i no sé si l’estudi s’ha portat a 
terme, ni com ha quedat el tema, després ja ho preguntarem. Ho dic perquè 
clar, nosaltres continuem rebent sol·licituds de la gent respecte d’aquesta 
necessitat que hi ha al Parc dels Torrents, fins i tot hi ha gent que està 
disposada a agafar un plec de signatures i poder-les presentar, perquè clar, 
ens sembla que és un tema necessari. No sé si al final, de tot això que se’n va 
parlar vau quedar que sí, que en faríeu alguna cosa, no ho sé, ja m’ho direu. 

Al senyor Pons podria aprofitar també per dir-li que ja que va dir aquella dita, va 
citar aquella dita catalana que «de casa s’ha de sortit menjat...» i no sé quantes 
coses, doncs bé, a vegades la gent es fa gran i té algunes necessitats que es 
deriven de l’edat, i ell també hi arribarà, i llavors, quan es troba al carrer amb 
aquella necessitat, doncs potser és bo tenir aixopluc. 

I la segona qüestió fa referència a la proposició dels horts urbans, que es va 
aprovar en un ple. Es va donar com a data el mes de juny, i jo diria que al mes 
de juny ja hi som, i el més calent és a l’aigüera, no tenim cap resposta. No sé si 
serveis d’alguna cosa el fet que aquí s’aprovin proposicions i es facin coses, si 
després resulta que no es porten a terme.” 

 
 
 
El senyor Pons: 

“Aviam, anem a pams. Senyora Benito, vostè s’ha quedat curta, eh?, perquè 
això de 10 a 12, com diuen els altres regidors, no és així, perquè al llarg del dia, 
malauradament, veiem casos de visites als contenidors. Jo diria més. els casos 
dels professionals dels que treuen el de dins, i els casos dels pobres que 



busquen coses, no? A més a més ja fa temps que de determinats contenidors 
de la ciutat pateixen una sèrie d’organització per part de determinats clans per 
robar contingut, que això és un tema, i d’altres la gent que malauradament, i 
com han dit els altres companys, és una casa al llarg de tot el dia, eh?, que 
està passant. Sí que és veritat, jo crec, com deia la senyora Ibáñez, que se’ls 
plantegi als ciutadans i oferir-los on se’ls pot acollir, però almenys nosaltres, 
quan estem detectant alguns d’aquests casos, sí que ho estem notificant, que 
em sembla que és el que hauríem de fer, en definitiva, tots. Per tant, l’emplaço 
a què si un plau, en una situació així, també ho notifiqui als serveis socials, o 
parli amb el ciutadà en qüestió i li plantegi, que al final és el que ha de ser, 
intentar facilitar el màxim d’informació perquè l’Administració arribi on ha 
d’arribar. 

Sobre el tema del senyor Raventós, jo he de dir una cosa diferent al que han dit 
fins ara, perquè jo sí que tinc constància d’haver parlat en junta de portaveus 
sobre aquest tema. A més a més, em sembla que el que es va acordar, i em 
corregirà no sé si el Partit Popular o el PSC, és que es fes una estimació, un 
estudi que quantifiqués el tipus de despesa que generaria, per una banda, i el 
tipus de mitjans, de necessitats, a efectes d’oficina, de personal, etcètera, que 
podia necessitar per l’altra, i que ens donàvem un termini que passat l’estiu 
aquesta informació havia d’estar, diguem-ne, elaborada, i que ens donàvem 
aquest termini per aclarir-ho. Jo aquesta és la informació que tinc, i em sembla 
que... A més a més jo vaig preguntar per aquest tema en junta de portaveus, i 
això és el que vam acordar. Que altres companys no ho recordin no li sabria 
dir. 

Què més? Al senyor Oliveres, senyor Oliveres, aviam, jo vaig dir que havíem 
de sortir tots de casa, això és veritat. També és veritat, i vostè recordi que li 
vaig dir en la reunió que vam fer, que jo mateix vaig veure un senyor d’edat 
avançada, conegut del municipi, que al mig de Laureà Miró va..., allò..., va 
executar les seves necessitats. Vaig ser el primer a dir que això ho havia vist jo 
aquí, a Esplugues. Sí. Aleshores, és veritat, té raó –té raó– però a títol de 
reflexió, i em sembla que la reflexió servirà per al tema dels lavabos del Parc 
dels Torrents, serveix per a l’Ordenança de les bicicletes, que la senyora 
Carbonell també s’hi ha referit, o per les qüestions de les bicicletes, etcètera. 
Aviam, cadascú té les seves preocupacions i té els seus neguits personals, i 
vostès ho canalitzen a través de les associacions, de les entitats. És lícit i ha de 
ser així, però també han d’entendre que, aviam, que l’agenda municipal va molt 
més enllà del que són estrictament aquests temes. I tant. Aleshores, podíem 
parlar aquí de molts altres més temes que estan oberts sobre #, que també 
requereixen el consens polític, i que també parlem a la junta de portaveus, i 
que anem avançant. 



Per tant, aviam, no justifico res, però que entenguin que no perquè vostès no 
visualitzin res, es deixen de fer coses o no es deixen de fer. De fet, l’última 
proposta, senyora Carbonell, ara que vostè em mira, va ser la que vam parlar 
amb vostè fa ara, què, cosa de quinze dies o tres setmanes, que van venir a 
presentar el tema de les bicicletes, no? No? Un mes, mes i mig com a molt? 
Bé. (Veu de fons.) ¿Más de un mes? Bueno, mes y medio. En qualsevol cas, sí 
que, aviam, anem fent seguiment, es van traient els temes, anem recordant els 
temes, perquè de vegades el govern en certs temes té celeritat però en altres 
no en té. Si volguda o no volgudament, això és un altre tema, però vaja, sí que 
ho anem recordant, i jo crec que així és com ho hem d’anar fent. Nosaltres sí 
som els primers també a reclamar de vegades pressa per segons quines 
coses, i un dia ens toca esperar, vull dir que no es pensin que vostès són els 
únics, però vaja, aquí estem entre tots «apretant» els governants d’aquesta 
ciutat.” 

 


